
 

Møde i grønt netværk 

07.11.2022 

1. Velkomst og præsentationsrunde 
• Jacob, SAMF, Veganske studerende. 

• Astrid, JURA, Casus Clima. 

• Valentin, JURA, Casus Clima. 

• Anna, SAMF, SIMA. 

• Rebekka, SCIENCE, Foreningsstudent i SRKU.  

• Nina, Foreningskonsulent I SRKU. 

• Esben. Forperson i forretningsudvalget i SRKU. 

• Elizabeth, SAMF, SIMA. 

 

2. Update fra KUs grønne styregruppe + aktive foreninger 
• Casus Clima: Ramt af at have mistet nogle aktive (en hård kerne på tre). Der er Astrid, Valentin og 

Louise. Det er rigtig svært at tiltrække nye mennesker, når der i perioder er medlemmer på 

udvekslingsophold, folk der stopper mv.  – bliver hevet i af mange udefrakommende. Begrænset tid 

og mangel på medlemmer. Folk kommer stadig ikke i planlægningen/tager ansvar. 

 

• Veganske studerende: Gode erfaringer med at lave sociale events. Der er afviklet Carsten Jensen 

arrangement og der blev rekrutteret et nyt medlem. Der er fokus på det sociale internt i foreningen 

og at lave SoMe kampagner. Har snak om at lave en kampagne om planebaseret kort på KU (Få 

kantinerne gjort mere plantebaseret). Vil gerne fokusere på forarbejde og vil gerne have GN (Grønt 

Netværk) i spil på sigt.  

 

 

• SIMA: Kender til problemet med at rekruttere nye medlemmer og det er lykkedes at få en tidligere 

aktiv, aktiveret igen. Bliver inspireret af at have fokus på at hygge sig internt i foreningen og lave 

sociale tiltag. Hvis der er syv til et møde, er det faktisk godt. Det er svært at videregive viden, når 

man tilhører det gamle korrelationsudvalg, og det er svært at få folk ind i varmen. Det er svært at 

overdrage uformelle ting. Hvordan får man overleveret værdifuld viden og hvordan fastholder man 

fokus på klima ude lokalt? Det er svært at fordele ansvarsområder, når miljøet i foreningen ikke er 

mere formelt.  

 

• KU’s grønne styregruppe: Esben har netop været til møde i styregruppen og der blev snakket om 

”campus as a living lab”, hvilket der omsider kommer skub i. Det lyder ret tungt og 

fællesadministrationen synes, at det er op ad bakke at hjælpe studerende med at lave projekter. 

Der er dog ledelseskræfter i det og der er en retning ift. ledelsen med fokus på den nye 2030 

strategi, hvor det lokale fokus er den drivende kraft. Sustainability centre er i fuld gang og der 

arbejdes på fede projekter. Der er ansat medarbejdere i flere sektioner af KU, dog er der kun et år 



 

tilbage af projektet ift. at få det forankret. Det betyder rent teknisk at man justerer projektet efter 

realistiske mål og vi (SRKU) er gode til at være den kritiske røst. Holder møder fire gange årligt. 

Esben skal ind og sidde som forperson i DSF, der kommer derfor til at mangle hænder (opfordring 

til GN, hvis nogle skulle være interesseret). KU’s grønne styregruppe (en blanding af dekaner, 

studerende og professorer samt en vicedirektør der sidder centralt, en fra Jura og nogle 

sekretærer). Projektet løber til slut 2023 og så kommer der en ny organisering.   

3. Evaluering af events (klimapaneldebat + Carsten Jensen) 

Klimapaneldebat 

o 120 deltagere – det var et ret rødt rum ift. paneldeltagere (måske værd at overveje om diversiteten 

skulle være større) Caroline Besserman er meget rød og det prægede lidt fokus.  

o Gode erfaringer med at lave en tilmeldingsblanket. Måske hvis man ”forpligter sig” dukker der flere 

op. Det tager ingen tid at lokke med en sandwich.  

o Sidenote: Man kan søge økonomisk støtte ude lokalt på fakultetet og SRKU har en aktivitetsstøtte, 

som i år er meget brugt.  

o En anden gang skal vi tydeliggøre at man kan engagere sig i foreningslivet. Måske det er en fordel af 

tage rundt på holdene og fortælle om sin forening 

o Sidenote: På Jura er der et netværk for foreninger, som mødes og erfaringsudveklser (17-20 

mennesker) her til december.  

 

Ordets magt med Carsten Jensen:  

o Der var det positive at Carsten Jensen gjorde det godt på trods af de kun 25 deltagere (for stort 

lokale).  

o Det var en god læringsproces for foreningen ift. at stå som arrangør og planlægge events.  

o Kunne godt tænke sig et større fremmøde og mere promoveringen kunne måske have hjulpet.   

 

Europa-Komissionen: Concito 

o Der kom 10 mennesker til eventet og lidt workshop-elementer og det lave antal studerende gjorde, 

at deltagerne fik meget ud af det. Delte det i de diverse ”døde” grupper på fakultetet (en af 

oplægsholderne havde vist lidt valghjerne)  

o Concito var super gode.  

4. Drøftelse: vil vi lave nogle flere fælles aktiviteter i netværket inden årets 

udgang? 

o D. 16. november er der et event om Fødevarekrisen (få gjort os medarrangør af hinandens events) - 

søg efter #SIMA forening” (man skal bruge brugernavnet @SIMAforening når man vil gøre dem til 

medarrangør) SIMA vil tjekke op på, om de har nogle fondsmidler fra en tidligere ansøgning.  

o D. 24. november er der også et event om energikrisen, som venter på sig (få gjort os medarrangør 

af det).  



 

Samarbejdet med Europabevægelsen:  

o Europabevægelsen og samarbejdet med dem har været lidt weird. De har taget en del 

administrativt, men kommunikationen har været lidt off og de insisterede på at afholde tre events 

indenfor en måned, hvilket ikke er optimalt.  

o Fremadrettet skal vi have en tydelig forventningsafstemning ift. opgaveprioritering og indhold af 

arrangementer.  

SRKU 

o Der er univalg lige om lidt (21-25 november) og vi kører en grøn parole ”Nu skal der handling på 

den grønne dagsorden på KU”. Tidligere har vi sammen lavet et indlæg til Uniavisen. Den grønne 

handling er det vigtigste, så hvis vi sammen skriver et debatindlæg og hvis nogen har lyst til at være 

medskribent, må de endelig hive fat i Esben. Anne vil spørge om Alberte, tidligere aktiv i SIMA, kan 

skrive noget. Skal være skrevet i slutningen af næste uge. 

o Finansministeriet vil gerne lave noget med os i det nye år. Deres bud er, at vi laver noget til april og 

det er aftalt at vi taler med dem igen til januar. De foreslår bl.a. temaer som cirkulær økonomi, 

grønne stabsobligationer, regnemodeller, indkøbspolitik. Esben står for kontakten. 

 

Promoveringsstrategi i GN 

- Dele events på alle de forskellige grupper der findes pr. fakultet.  

- Sætte alle foreninger i GN som medarrangør på hinandens events. 

- Bruge hinanden konkret til promovering og planlægning af events 

- Promover foreningerne til hvert event, som led i at rekruttere nye medlemmer (hav evt. flyers, 

plakater og lign. Produceret og med til arrangementerne).  

 

Evt. og næste møde 

o Casus Clima er blevet kontaktet af IFRO som gerne vil vide mere om foreningen. Vi (SRKU) 

overtager kontakten og skriver til dem.  

o Esben har talt med dekanen på SUND, som gerne vil inddrage nogle studerende i en lokal 

klimagruppe på SUND.  Hvor blev foreningen ”medicinstuderende for klimaet” af? Esben forsøger 

at skrive til Rikke, som var med på et af vores møder tilbage i foråret.  

o Det Gyldne Kompas – Nina skriver til Morten ift. at få foreningen aktiveret i GN.  

o D. 8. december er der et mega fedt event (Celebrating Eco Feminism) – Rebekka deler det inde i GN 

Facebookgruppen.  

o Ny dato for næste møde: start februar. Nina lægger doodle op i Facebookgruppen.  

 

 

 


